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ZWOLLE

 In Zwolle werd GroenLinks-PvdA op 22 november de grootste.
Lees meer over de verkiezingen, de campagne en

de uitslag op pagina's 12, 20 en 22.
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Voorwoord

Judith Judith van Dijk
Voorzitter Bestuur
GroenLinks Zwolle

We hebben een bewogen jaar achter de rug. Niet alleen in het
gemeentehuis, maar ook op straat tijdens de campagne hebben we hard
gewerkt. En met resultaat: tegen de landelijke trend in kleurde Zwolle
rood-groen. Een verkiezingsresultaat om trots op te zijn, ondanks dat we
ons zorgen maken over de landelijke uitslag.
 
In deze GroenLicht lees je waar we de afgelopen tijd mee bezig zijn
geweest en wat er nog aan komt. Natuurlijk is er aandacht voor de inzet
van onze fractie en wethouders. Zij zijn inmiddels bijna halverwege hun
raadsperiode. Hun harde werk voor een duurzame, inclusieve stad zal
niemand ontgaan zijn.
 
Een gezonde democratie is geen vaststaand gegeven, maar werk in
uitvoering. Daarom hebben we in deze GroenLicht aandacht voor
diegenen die zich inzetten voor de maatschappij en medemenselijkheid.
GroenLinksers Marlies en Sytse Tjallingii vertellen over hun werk in Israël
en Palestina. Jan en Gery Woltinge zijn veganist en zetten zich in voor
Grootouders voor het Klimaat. En Aniek Wierstra organiseert dit jaar zes
keer het GroenLinks Boekencafé. Ik hoop dat hun verhalen en initiatieven
je mogen inspireren.

Dat de verkiezingsuitslag mensen tot actie aanzet, blijkt wel uit ons
ledenaantal. We zijn ongekend snel gegroeid. Sommige nieuwe leden heb
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ik al gesproken. In hun verhalen klinkt
vastberadenheid en een gevoel van  urgentie
door. Want samen staan we sterker tegen
hardvochtige, cynische rechtse politiek.
Samen gaan we strijdbaar het nieuwe jaar in.

Ik wens iedereen een mooie start van 2024.
Tot ziens bij de nieuwjaarsborrel!



Nieuws

Zwolle heeft met WachtKracht een nieuwe manier
van hulpverlening waarin zorg en welzijn hand in
hand gaan. Wachtkracht ondersteunt mensen met
psychische problemen die op een wachtlijst staan.
Ook draagt het bij aan het verkorten van de
wachtlijsten in de GGZ. 

”Omdat de wachtlijsten in de GGZ niet morgen zijn opgelost, is het nodig
om te kijken wat we kunnen doen voor mensen die wachten op
behandeling", vertelt GroenLinks wethouder Dorrit de Jong. “WachtKracht
helpt mensen die wachten op een GGZ-traject om zelf alvast de eerste
stappen te zetten naar herstel. Het is geen vervanging voor therapie, maar
een kans om onder begeleiding alvast met praktische problemen aan de
slag te gaan. Zo wordt er ruimte gemaakt voor een goede start van de
behandeling en kan verergering van de klachten worden voorkomen.”

WachtKracht is een samenwerkingsverband van de Zwolse GGZ
instellingen WerV (Dimence Groep), Prisma Psychologie en PsyQ.
Cliëntondersteuners en ervaringsdeskundigen van WachtKracht helpen
mensen met het versterken van hun sociale netwerk, het creëren van een
nuttige dagindeling en kijken zo nodig mee met iemands financiële
situatie. In het eerste half jaar zijn er in Zwolle al bijna honderd mensen
geholpen door de professionals van WachtKracht. Voor een deel van hen
was een GGZ-behandeling daarna niet meer nodig.

Dorrit is blij dat er op deze manier wat gedaan wordt voor mensen die
wachten op behandeling. Ook kijkt ze uit naar de Handleiding
Herstelondersteunde Aanpak Regio Zwolle die door WachtKracht wordt
ontwikkeld: “Ik weet zeker dat deze handleiding ook andere steden  
inspireert om met deze vorm van hulpverlening aan de slag te gaan.”  <<

WachtKracht: hulp tijdens wachten
Nieuwe manier van hulpverlening binnen GGZ
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Nieuws
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Het voorstel van GroenLinks en PvdA om alle financiële drempels weg
te nemen voor iedereen die een geslachtswijziging wil doorvoeren in
de Basisregistratie Personen (BRP), en daarmee op hun
identiteitsbewijs, is in oktober met een meerderheid aangenomen.

Met het aannemen van deze motie hebben mensen niet langer een
deskundigenverklaring nodig die ruim driehonderd euro kost. De raad
heeft besloten deze kosten te vergoeden vanuit het budget voor
Diversiteit en Inclusiebeleid.

“Aan zelfbeschikking mag geen prijskaartje hangen.”

“Zelfbeschikking is een fundamenteel mensenrecht en de gemeente
Zwolle moet hierin actief haar rol oppakken”, stelt GroenLinks
burgerraadslid en initiatiefnemer van de motie Neal Nieuwenkamp. “Aan

“Zelfbeschikking is een mensenrecht”
Motie gratis geslachtswijziging aangenomen

zelfbeschikking mag geen
prijskaartje hangen.” 

Volgens Luna Koops,
fractievoorzitter van de PvdA,
zijn er veel Zwollenaren die een
aanvraag voor geslachtwijziging
willen indienen, maar voor wie
de kosten voor een
deskundigenverklaring een
drempel vormen. “Het
vergoeden van deze kosten
draagt bij aan een inclusieve
stad, wat wij hier in Zwolle heel
belangrijk vinden.” << 

Raadslid Patrick Pelman (GroenLinks), Heleen
Rompelman (COC), wethouder Dorrit de Jong
(GroenLinks) en fractievoorzitter Luna Koops
(PvdA) zijn blij met de aangenomen motie. 



Nieuws uit de Raad

De fractie van GroenLinks Zwolle is
op volle sterkte. Shirley Kambel is op
25 september geïnstalleerd als
burgerraadslid. Shirley is onder
meer oprichter van Comité 30 juni / 1
juli Zwolle, dat de jaarlijkse Keti Koti
herdenking en viering organiseert.
Welkom Shirley!

Shirley Kambel is
nieuw burgerraadslid

Voorlichting overlast
door houtrook 
De gemeente Zwolle gaat meer
voorlichting geven over houtrook.
Na jarenlange aandacht van
GroenLinks is een voorstel hierover
aangenomen in de raad.
Verbetering van de luchtkwaliteit
heeft een gunstig effect op de
gezondheid van Zwollenaren.

Begroting voor groen
en sociaal Zwolle
In de gemeenteraad werd op 10
november de begroting behandeld.
Voor fractievoorzitter Anja Roelfs en
raadslid Patrick Pelman betekende
dit het benadrukken van de inzet op
een duurzame toekomst, een thuis
voor iedereen en een groener,
socialer Zwolle.
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Nieuws uit de Raad

Het parkeerbeleid in Zwolle gaat
veranderen. De gemeente wil af van
vol geparkeerde straten, te
beginnen in de binnenstad. “De
nieuwe parkeerstrategie is een stap
in de richting van een toegankelijke,
veilige, gastvrije en bereikbare stad”,
aldus raadslid Theo Peenstra.

Parkeerstrategie 2040
voor leefbare stad

Sport en beweging
voor iedereen
De motie van GroenLinks om de
kennis en ervaring van de Zwolse
beweegmakelaars te behouden is
unaniem aangenomen. Een
beweegmakelaar begeleidt mensen
naar een passend sport- en
beweegaanbod. Zo kan iedereen in
Zwolle blijven sporten en bewegen.

Aanpak van hinder
door deelscooters
Lukraak geparkeerde deelscooters
zorgen voor overlast en verdringen
duurzamere vormen van vervoer
zoals fietsen en het OV. GroenLinks
en PvdA dienden een motie in om
in de evaluatie van dit beleid
duurzaamheid en overlast mee te
nemen.
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Nieuws uit de Raad

Omdat er behoefte is aan meer
ateliers, theaterruimtes, creatieve
werkplaatsen en alternatieve podia,
onderzoekt het College van B&W op
verzoek van GroenLinks welke
kansen er zijn voor een tijdelijke
culturele broedplaats in het nieuw te
bouwen Noorderkwartier.

Meer kunst en cultuur
in Noorderkwartier

Betere luchtkwaliteit 
rondom de A28
Samen met de PvdA en de PvdD
stelden we voor om de lucht rond
de A28 schoner te krijgen door de
maximumsnelheid te verlagen naar
tachtig kilometer per uur. Het
voorstel is aangenomen. Het
college van B&W gaat ermee aan
de slag.

Tweede Knarrenhof
voor Zwolle
Zwolle krijgt een tweede
Knarrenhof. Wethouder Monique
Schuttenbeld ondertekende samen
met Peter Prak (De Knarrenhof) en
Wiepke van Erp Taalman Kip (SWZ)
de reserveringsovereenkomst voor
de grond in nieuwbouwwijk De
Tippe in Stadshagen.
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Cursus Politiek

Wegwijs in de Gemeentepolitiek
Doe mee met onze cursus

Wil jij GroenLinks en de Zwolse gemeentepolitiek beter leren kennen?
Misschien omdat je zelf actief wilt worden voor GroenLinks? Omdat je
wilt weten hoe het werkt in de politieke arena van de gemeente
Zwolle? Of omdat je gewoon nieuwsgierig bent? Grijp je kans en meld
je aan voor onze cursus Wegwijs in de Zwolse Gemeentepolitiek.

In drie avonden bespreken we alle aspecten van de lokale politiek. Wat
houdt het fractiewerk in? Wat is een motie? Hoe stel je raadsvragen op? En
wat doet een wethouder eigenlijk precies? Op al deze vragen krijg je
antwoord tijdens de cursus. Ook wonen we samen een deel van een
raadsvergadering live bij. Je ziet dan hoe zo’n avond in zijn werk gaat.

Nieuw: verdiepingscursus

Voor wie de smaak te pakken heeft en voor iedereen die al eerder de
cursus gemeentepolitiek volgde, komt er in het voorjaar een
vervolgcursus. De data volgen nog. In deze verdiepingscursus gaan we
verder in op het raadswerk en gaan we er ook zelf mee aan de slag. 

Omdat de raad vergadert op maandag, wordt zowel de starterscursus als
de verdiepingscursus gegeven op maandagavond.
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Cursus Wegwijs in de Gemeentepolitiek I: 

Data: 26 februari, 4 maart en 11 maart

Tijd: 19:30 - 21:00 uur

Informatie en aanmelden:
j.vandijk@groenlinkszwolle.nl



Verkiezingen 2023 

De speech van Frans Timmermans op de landelijke uitslagenavond,
woensdag 22 november, was recht uit het hart. Lees hier de
boodschap van onze bevlogen lijsttrekker en fractievoorzitter*:

“Wat ontzettend fijn om jullie te zien. Want ik heb jullie nodig vanavond. En
ik zal al die dingen zeggen die van mij verwacht worden, maar voordat ik
dat doe, vraag ik jullie: houd elkaar nou even vast. Wij laten in Nederland
niemand los. En als je in de komende dagen, in de buurt, op school op het
werk, mensen tegen komt die na vanavond denken: hoor ik hier nog wel?
Dan zeg je heel duidelijk: JA. 

Emotionele speech Frans Timmermans 
“In Nederland laten we niemand los” 
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* Om het leesgemak te vergroten zijn delen van deze speech geparafraseerd.



Verkiezingen 2023 
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En doe me een plezier. Zeg er dan meteen bij dat GroenLinks-Partij van de
Arbeid mede die linkse samenwerking is aangegaan om tegen iedereen te
kunnen zeggen: we’ve got your back!”

“Want in Nederland is iedereen gelijk. Het maakt niet uit waar je wieg
stond, waar de wiegen van je ouders stonden, waar de wiegen van je
grootouders stonden, je hoort erbij. Ook zeg ik tegen mensen die op dit
moment op plekken op de aarde wonen waar oorlog is of uitbreekt, en die
moeten vluchten: als GroenLinks en Partij van de Arbeid het voor het
zeggen zouden hebben, ben je in Nederland altijd welkom als je vlucht
voor oorlog en geweld. Dat zal nooit veranderen.” 

“Ik feliciteer Geert Wilders met zijn verkiezingsoverwinning. Wij zijn
democraten en de democratie heeft gesproken. Nu breekt het uur aan dat
wij de democratie gaan verdedigen. Schouder aan schouder met al die an-



Verkiezingen 2023 
dere democraten in Nederland die het met ons eens zijn, zullen wij de
rechtsstaat blijven verdedigen. De rechtsstaat is heilig voor ons. En ja, ook
ik ben teleurgesteld in de uitslag, ook in onze uitslag, Ik had op veel meer
gehoopt.” 

“Kijk wat er gebeurt als we niet verenigd zijn.
Sluit je bij ons aan.”

“Tegelijkertijd is het zo dat twee partijen elkaar gevonden hebben, nog niet
zo lang geleden. Samen zijn we de verkiezingen in gegaan, met al die
mensen die zo hard gewerkt hebben, van het campagneteam, tot jullie
allemaal, tot al die afdelingen in het land. Samen stonden we schouder aan
schouder, met geen verschil meer tussen groen en rood. Ja, wel in kleur,
maar niet in inzet. Dat heb ik gemerkt de afgelopen maanden en dat is iets
wat we moeten uitbouwen. We moeten tegen die andere linkse partijen
zeggen: kijk wat er gebeurt als wij niet verenigd zijn. Sluit je bij ons aan.
Laten we een vuist maken tegen onrecht, tegen discriminatie, tegen
uitsluiting. Laten we een vuist maken in de strijd tegen armoede. Laten we
dat doen.” 

En tegen jullie hoef ik dit niet te zeggen, maar ik zeg het ook voor de
professionals hier aanwezig: wij zullen nooit in een coalitie stappen met
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een partij die Nederlanders uitsluit. Wij
zullen nooit een coalitie vormen met
partijen die doen alsof asielzoekers de
bron zijn van alle ellende. Nee.” 

“We hebben wel nog een grote taak. Als
ik naar deze verkiezingen kijk, en ook
sommige reacties die ik zie, dan denk ik
dat het bij heel veel mensen nog niet
echt is door gedrongen wat er
vanavond écht is gebeurd. Dat zal in de
komende dagen en weken steeds
duidelijker worden. 



En in die komende dagen en weken zullen wij steeds meer gaan zien hoe
zwaar, hoe belangrijk en hoe essentieel onze opdracht is om te staan voor
een Nederland waar we niemand uitsluiten, waar we iedereen omarmen,
en waar we niet kijken naar wat je achtergrond is, wat je religie is, wat je
huidskleur is. Dát Nederland vertegenwoordigen wij en we zullen ervoor
zorgen dat steeds meer Nederlanders aan onze kant komen te staan.” 

“Tot slot kan ik niet verstoppen dat ik ontzettend verdrietig ben vanavond.
En dat heeft niets te maken met onze uitslag, want dat hebben we keurig
gedaan. Het heeft zeker niets te maken met jullie harde knokken, want dat
hebben jullie fantastisch gedaan. Echt waar.”

“Ik geloof erin. Jullie ook?”

“Het heeft te maken met het feit dat we tot nu toe nog niet voldoende
Nederlanders ervan hebben overtuigd dat je de problemen die we hebben,
en die zijn groot, niet kunt oplossen over de rug van andere mensen. Dat
gaat niet. We doen het samen of het lukt niet. En we gaan het samen doen.
We blijven samen strijden. We zullen laten zien dat een solidair, ander,
beter Nederland mogelijk is. Samen met jullie gaan we al die mensen
overtuigen die nu nog niet echt gezien hebben wat er op het spel stond,
maar die dat in de komende dagen en weken zullen zien. Met hen samen
maken we dit betere, solidaire Nederland. Ik geloof erin. Jullie ook?” << 

Verkiezingen 2023 

15



“Wat Israël en de Palestijnen nodig hebben, is een nieuwe Mandela.
Die man heeft het onmogelijke gedaan: vanuit een geweldssituatie
een geweldloze politieke omwenteling bewerkstelligen. Na 27 jaar
gevangenschap is hij vrienden geworden met de vijand... Zo’n
vredestichter zou het verschil kunnen maken.”

Hoewel de Zwolse GroenLinkers Sytse (77) en Marlies Tjallingii (75) somber
gestemd zijn over het bereiken van vrede op de korte termijn, geloven zij
dat uiteindelijk een tweestatenoplossing een eind zou kunnen maken aan
de Israëlisch-Palestijnse oorlogen. Marlies: “Maar dan moet Israël geen
nederzettingen blijven bouwen in bezet gebied.”

Interview

Geloof in een tweestatenoplossing
"Israël en Palestina hebben een Mandela nodig"
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Beiden voelen zich al jarenlang nauw betrokken bij het lot van de inwoners
van Israël en de Palestijnse gebieden, de Westbank en Gaza. In Zwolle
levert het echtpaar een belangrijke bijdrage aan het werk van het
Vredesplatform. De twee gaven als vrijwilligers tientallen cursussen Neuro-
Linguïstisch Programmeren (NLP) en Geweldloos Communiceren aan
Palestijnen op de Westbank en in Gaza. Afgelopen april waren zij nog in
Bethlehem en Ramallah op de Westbank.

"We hebben veel mensen duidelijk kunnen maken dat
je een keuze hebt. Kiezen voor boosheid en geweld

maakt de situatie alleen maar erger."

Marlies en Sytse kennen uit eigen ervaring en waarneming beide partijen
in het conflict. Sytse: “Natuurlijk zijn onze cursussen een miniem
druppeltje op de gloeiende plaat, maar we hebben veel mensen duidelijk
kunnen maken dat je altijd een keuze hebt. Ongeacht iemands
achtergrond moet je als mens de vraag beantwoorden: kies ik voor
boosheid, haat en geweld of kies ik voor vrede, verbinding en de ander
begrijpen. Het maakt daarbij in dit geval niet uit of je Jood bent of
Palestijn.” De boodschap van Marlies en Sytse is dat kiezen voor boosheid
en geweld de situatie alleen maar erger maakt.

"Deelnemers zeggen: jullie cursussen
geven ons veel positieve energie."

Tot hun spijt hebben Marlies en Sytse in de Gazastrook en op de Westelijke
Jordaanoever geen cursussen kunnen geven aan groepen bestaande uit
Israëliërs én Palestijnen. Het is Israëliërs bij wet verboden deze Palestijnse
gebieden te betreden. Toch zijn ze blij met hun resultaten. 

Marlies: “Wat mensen met onze cursussen doen, dat weten we niet. Wat ik
wel weet, is dat deelnemers zeggen: jullie cursussen geven ons veel
positieve energie. Geen van de Palestijnse cursisten was haatdragend
tegenover Israëliërs. Ze wilden vooral weten: hoe komen we uit de huidige
situatie.”

Interview
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Interview
Sytse: “Het begin van een
oplossing moet komen
van Israël als sterkste
partij. Israël heeft de
macht en de wapens. Er
zijn veel Joden,
bijvoorbeeld in Amerika
bij de Jewish Voice for
Peace, die vrede willen.
Het is onbegrijpelijk dat
zoveel Israëliërs voor
extreemrechtse partijen
hebben gekozen. Maar
gelukkig vind je zelfs
onder orthodoxe Joden
mensen die verzoening
willen. De meeste
Israëliërs en Palestijnen
zijn van goede wil.” 
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Marlies: “Maar het zal mensen veel moeite kosten elkaar te vergeven. Voor
de afschuwelijke aanval van Hamas op 7 oktober waren er wekelijks
gigantische demonstraties tegen de regering Netanyahu. Nu is het denken
veranderd. Voor sommige Israëliërs bestaat Palestina niet eens meer.” 

“Generalisaties zijn levensgevaarlijk. Voor ons zijn
de mensen daar individuen, gezichten.”

Sytse: “De Palestijnen zijn in de ogen van veel Israëliërs ‘gewoon’ Arabieren
die je de grens over kunt gooien. Die generalisaties zijn levensgevaarlijk.
Voor ons zijn de mensen daar individuen, gezichten. Het helpt niet als je
Hamas steeds een terroristische organisatie noemt. En als je niet met
Hamas wilt praten, dan verandert er niets. Wat ze gedaan hebben, is
afschuwelijk en dat moet je ook blijven afkeuren. Net zoals het geweld van
Israël.”



Interview

als je van Ramallah naar een moskee in Jeruzalem wilt gaan of vanuit
Bethlehem naar je werk of het ziekenhuis gaat. Maar dat is niet normaal.”

 ‘Blind voor Israël kiezen, zoals Mark Rutte en
de VVD hebben gedaan, is niet goed.’

Marlies en Sytse zijn daarom blij dat GroenLinks-PvdA de nuance zoekt,
een vredelievende koers wil varen, oog heeft voor de
ontstaansgeschiedenis van het conflict en de belangen van beide partijen.
Sytse: “Het is heel begrijpelijk dat de Joden na de Holocaust een veilige plek
moesten hebben, maar we moeten ons blijven realiseren dat het bij het
stichten van de Joodse staat in 1948 al fout is gegaan. De polarisatie is toen
al begonnen.” Marlies: “Daarom is blind voor één kant kiezen, zoals Mark
Rutte en de VVD begin oktober hebben gedaan, niet goed.” <<

Door Hans Invernizzi. Dit is een verkorte versie. Het volledige interview lees je op onze
website: zwolle.groenlinks.nl/nieuws
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Sytse: “Tijdens een cursus in de
Gazastrook klonk er vlakbij ons
opeens een explosie. Iedereen ging
op zijn telefoon kijken en na vijf,
tien minuten ging alles weer
gewoon door. Krankzinnig. Voor de
Palestijnen in Gaza is overleven het
belangrijkste. De oorlog boezemt
hen onnoemlijk veel angst in.
Miljoenen mensen zijn
getraumatiseerd.” 

Marlies: “De mensen in Gaza en op
de Westbank leven in een
hogedrukpan. Voor hen is het
inmiddels  ‘normaal’ dat je tegen
muren vol videocamera’s aankijkt
en dat je uren in de rij moet staan



Campagne 2023
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Raadslid Miriam Ntumba en bestuurslid
Benita Siboniyo spraken met Esmah

Lahlah, nummer 2 op de kandidatenlijst

Samen kan het: op 2 september trapten
we met PvdA Zwolle de campagne
af voor de landelijke verkiezingen

Posters plakken is een belangrijk deel
van de campagne, met name vlak

voor de verkiezingen

PvdA-raadslid Niels van der Schaaf en
bestuursvoorzitter Judith van Dijk

deelden flyers uit in Zwolle Zuid



Campagne 2023
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Fractievoorzitter Anja Roelfs en
PvdA-raadslid Silke Beld bellen aan

in Assendorp voor een goed gesprek 

Zijn het The Beatles? Nee, het zijn de
enthousiaste en onvermoeibare

vrijwilligers van GroenLinks en PvdA!

Onze vrijwilligers werden bijgestaan door Statenlid voor GroenLinks Margriet
Leest, PvdA-partijvoorzitter Esther-Mirjam Sent, fractievoorzitter van GroenLinks

Hardenberg Romano Boshove, GroenLinks-Eerste Kamerlid Gala Veldhoen
(niet op de foto) en PvdA-Europarlementariër Agnes Jongerius 



Tweede Kamer

Wij feliciteren de nieuwe Tweede Kamerfractie van GroenLinks-PvdA
van harte met hun benoeming. 
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Nieuwe fractie geïnstalleerd
Tweede Kamerleden klaar voor de start

Van links naar rechts: Mikal Tseggai, Mariëtte Patijn, Lisa Westerveld, Raoul
White, Joris Thijssen, Habtamu de Hoop, Senna Maatoug, Laura Bromet,
Geert Gabriëls, Esmah Lahlah, Julian Bushoff, Suzanne Kröger, Jimme
Nordkamp,  Anita Pijpelink, Frans Timmermans, Glimina Chakor, Jesse
Klaver, Barbara Kathmann, Songül Mutluer, Daniëlle Hirsch, Tom van der
Lee, Luc Stultiens, Elke Slagt - Tichelman, Mohammed Mohandis, Kati Piri.



Interview

Politicoloog Miriam Ntite Ntumba
“Er moeten tien Ntumba's in de raad zitten”

"‘De moeder van Joyce zit in de gemeenteraad’. De vriendjes van haar
dochter vonden het ongelooflijk dat Miriam Ntite Ntumba (43) vorig
jaar met voorkeurstemmen was verkozen tot lid van de fractie van
GroenLinks Zwolle. Voor haar kinderen Joyce (9), David (8) en
Gershom (6) is Miriam een rolmodel. “Ze zijn trots op mij en zeggen:
zie je wel: wij zijn ook zwart, maar je kunt dus echt iets bereiken.”
 
Dat jonge Afrikanen, geboren en getogen in Zwolle, verbaasd zijn dat een
hoogopgeleide vrouw als Miriam een belangrijke politieke functie
uitoefent, doet politicoloog Ntumba verdriet. Maar gezien de ervaringen
die zij en haar kinderen in Zwolle hebben opgedaan, is het helaas logisch
dat Joyce en haar broertjes sceptisch waren. Te dikwijls werd Miriam op
basis van haar huidskleur gediscrimineerd, zelfs in het bijzijn van haar
kinderen.
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Interview
“Ik heb vaak meegemaakt dat mensen
automatisch dachten dat ik een
vluchteling was. Ik ging een keer lopend
met mijn kinderen naar de supermarkt en
toen kwam er een witte man op mij af. Hij
riep: Kanker-Afrikaan, wat doe je hier, ga
terug naar je land, je komt hier alleen voor
de uitkering, jullie werken niet. Mijn man
en ik hadden allebei een baan. Mijn
kinderen schrokken erg, ik was in paniek.
Die man was heel boos. Daar viel geen
normaal gesprek mee te voeren.”

“Ik ben dol op Zwollenaren.”
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“Gelukkig is de gemiddelde Nederlander redelijk, ook in Zwolle. Ik ben dol
op Zwollenaren. Er hebben veel witte Zwollenaren op mij gestemd. Veel
witte Zwollenaren willen verandering, dat vind ik heel positief. Die mensen
vertrouwen mij en staan open voor verandering.”

Miriam werd geboren in Congo en studeerde daar pedagogiek en
politicologie. Na haar studie werkte Miriam zeven jaar in een
ondersteunende functie bij het Congolese parlement voor de sociaal-
liberale partij Mouvement de libération du Congo. Tijdens een vakantie in
2008 in Den Haag ontmoette Miriam Maurice, die naar Nederland was
gekomen als vluchteling. De liefde was wederzijds en samen kregen ze drie
kinderen.

“Het migratiebeleid van de afgelopen jaren is een drama. 
Het is onmenselijk en gevoelloos.”

Miriam maakt zich grote zorgen over het migratiebeleid van de afgelopen
jaren. “Het is een drama. Het is onmenselijk en gevoelloos. Het mag geen
politiek spelletje zijn; het gaat om mensen.” Miriam voorziet dat door de
klimaatcrisis in de nabije toekomst miljoenen Afrikanen hun continent



Interview 
moeten verlaten. “We moeten nu het juiste klimaatbeleid gaan voeren.
Ons asielbeleid in Europa is: wij leven in een paradijs en wij doen alle
deuren dicht. Kijk wat er nu al gebeurt in Marokko en Libië. Afrika wordt
steeds droger.”

“De mensen daar hebben straks geen keuze meer. Die kunnen alleen maar
vluchten. Ik voel me verwant met die Afrikanen; ik weet hoe het voelt
vluchteling te zijn. Asielzoekers komen niet hierheen om onze luxe af te
pakken. Ze zoeken veiligheid en vrede. De basishouding moet zijn dat we
humaan beleid voeren. Dat we mensen behandelen als medemensen.”

“De basishouding moet zijn de we een humaan
beleid voeren en mensen behandelen

als medemensen.”

Het is geen toeval dat Miriam door de linkse standpunten van GroenLinks
over diversiteit, inclusie en migratie bij die partij belandde. In 2022 startte
ze als raadslid in Zwolle. “Het eerste jaar moest ik dossierkennis opdoen en
de stad leren kennen. Daarbij hoort ook dat je de minder tastbare,
onderliggende ontwikkelingen en verhoudingen leert kennen. Dat je snapt
hoe je dingen voor elkaar krijgt. Ik voel me soms nog wel lamgeslagen door
het ambtelijke jargon, maar ik kan altijd de fractie om hulp vragen als dat
nodig is. De fractie is een geweldige club. De mensen staan altijd klaar om
je bij te staan.”

“De Zwolse gemeenteraad is niet divers genoeg. Er zitten te
weinig mensen met een niet-Nederlandse achtergrond.”

Eén van de belangrijke onderwerpen in Miriams portefeuille is inclusie.
Daar schort het volgens haar niet alleen in de stad aan maar zelfs in de
raad. “In de raad zitten nog niet genoeg mensen met een andere dan
Nederlandse achtergrond. Ik ben er heel trots op dat ik als zwarte vrouw in
de raad zit, maar de raad is nog niet divers genoeg. Er moeten nog tien
Ntumba’s bijkomen en een Mohamed moet wethouder worden. De raad is
nu veel te wit.”
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Interview 
“Zwolle is mooi maar niet mooi genoeg als het gaat om inclusie. Ik zie
mensen in alle kleuren rondlopen, maar er moeten nog grote stappen
worden gezet. Zwolle is wel een diverse en multiculturele stad, maar veel
Afrikaanse mensen die hun taal goed beheersen krijgen toch hun
droombaan niet vanwege hun achtergrond. Je moet niet kijken naar
iemands afkomst of kleur maar naar diploma’s en competenties. Mensen
met een migratieachtergrond hebben vaak veel ervaring. Je moet daar
gebruik van willen maken, je moet hen de kans geven.”

Miriam vindt dat de gemeente beter beleid moet voeren bij het
organiseren van taalonderwijs voor nieuwkomers. “De vrijwilligers die je
helpen bij je studie Nederlands brengen je niet op een professioneel
niveau. Ze leren je alleen de basis. Er zijn ook betere boeken nodig.” 

Minstens zo belangrijk is dat Afrikaanse mensen op hun kennis, kunde en
kwaliteiten worden beoordeeld. “Misschien willen mijn kinderen wel leraar
Nederlands worden maar de kans bestaat dat ze dat werk niet mogen
doen omdat Nederlands niet hun moedertaal is. Gekwalificeerde mensen
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belanden in laagbetaalde banen
omdat ze te simpel Nederlands
hebben geleerd tijdens hun
inburgering. Ik strijd voor
kansengelijkheid.  Hoeveel
schooldirecteuren zijn
Afrikaans? Ook een zwarte
persoon moet manager kunnen
worden of directeur van het
Isala-ziekenhuis. Een nieuw-
komer moet zelfs premier
kunnen worden.  Welke kleur je
hebt, mag niet uitmaken.” <<

Door Hans Invernizzi. Dit is een verkorte versie. Het volledige interview lees je op onze
website: zwolle.groenlinks.nl/nieuws



Actief in de Stad

We liepen opnieuw mee met Zwolle
Pride. Want alleen samen kunnen we
zorgen voor een samenleving waarin
iedereen gerespecteerd wordt en
waarin diversiteit en inclusie
gekoesterd worden. In Zwolle mag
iedereen zichzelf zijn. Daar staan we
voor en daar zijn we trots op.

Zwolle Pride parade
door centrum stad

Gedenkplaquette voor
Zwolse feminist
Raadslid Miriam Ntumba was bij de
onthulling van de gedenkplaquette  
voor de feminist Maria Milatz. Milatz
zette zich in voor vrouwenkiesrecht
en was een voorvechter van sport
voor meisjes en vrouwen. Historicus
Lucia de Vries liet de plaquette
maken.
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Elke Slagt en Martijn
Dadema bij ALV
Tweede Kamer-kandidaat Elke Slagt
en gedeputeerde Martijn Dadema
kwamen op bezoek bij onze
ledenvergadering. Het was een feest
om naar deze twee gedreven politici
te luisteren. Op 6 december is Elke
geïnstalleerd als lid van de Tweede
Kamer voor GroenLinks-PvdA.



Actief in de Stad

Klimaatdag in het
Academiehuis
Met een grote groep GroenLinksers
waren we op 4 november aanwezig
op de Klimaatdag in het Academie-
huis. De meesten hadden  meerdere
petten op. Zij zetten zich onder
meer in voor Milieudefensie, Pax voor
Vrede, Grootouders voor het Klimaat,
Amnesty Zwolle en Groene Poort.
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Vrijwilligersprijs
Overijssel uitgereikt
Vier organisaties kregen in
november de Overijsselse
Vrijwilligersprijs uitgereikt: Klets &
Koek, Kattegat Festival, het Rode Kruis
en Trash Hunters Zwolle. “Zo mooi
dat mensen de tijd nemen om
vrijwilligerswerk te doen”, aldus
GroenLinks-Statenlid Margriet Leest.

Write for Rights bij
Amnesty Zwolle
Ieder jaar in december organiseert
Amnesty International Write for
Rights, de brievenschrijfactie voor
mensen die onterecht vastzitten of
die worden bedreigd vanwege hun
werk, mening of om wie ze zijn. Ook
afgelopen jaar droegen we bij aan
deze strijd tegen onrecht.



Boekencafé

Het GroenLinks Boekencafé leest:
De toekomst...

Op dinsdag 13 februari bespreken we Een Vlecht van Heilig Gras (Braiding
Sweetgrass) van Robin Wall Kimmerer. Zij is botanicus en professor in de
bosecologie en behoort tot de Potawatomi stam uit de Verenigde Staten.
Haar prachtige boek verandert blijvend je kijk op de natuur en je relatie
ermee.

Thema: Toekomst 

De verkiezingsuitkomst laat de uitdaging zien voor de progressieve
partijen. Waar willen we heen? Wat is voor ons een leefbare en
inspirerende toekomstvisie?

Op dinsdag 10 april beginnen we met aandacht voor de toekomst van de
wereld. We lezen Het Ministerie voor de Toekomst (The Ministry of the Future)
van Kim Stanley Robinson, een boek over verschillende futuristische en  
politieke opties. Op woensdag 7 augustus richten we ons op de toekomst
van Nederland, geïnspireerd door Only Planet, Klimaatgids voor de 21ste
eeuw van Tim van Hattum. Als laatste, op woensdag 11 december, kijken
we naar onze persoonlijke toekomst en wat we zelf -nog meer- kunnen
doen. Dit doen we aan de hand van het boek Actieve Hoop van Joanna
Macy. De boekencafés zijn van 19:30 tot 21:00 uur. Locatie volgt nog.
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Ons Boekencafé krijgt dit jaar maar liefst zes edities.
Op drie van de zes avonden staat het thema toekomst
centraal. Op de overige drie avonden komen groene
en sociale thema’s aan bod. 

Voor twee data is nog geen boek gekozen: dinsdag 11 juni en dinsdag 8
oktober. Heb jij een goed idee voor een boek? En weet je een deskundige die je
die avond zou wilt uitnodigen? Laat het weten aan Aniek Wierstra:
a.wierstra@groenlinkszwolle.nl Ook aanmelden kan bij Aniek.



Interview

Jan Woltinge kan zich nog als de dag van gisteren herinneren dat zijn
vader, een keuterboer met een bedrijfje vlakbij Hoogeveen, één van
zijn drie koeien moest verkopen. Jan: “Dat dier was zeventien jaar
oud. Mijn vader stond te huilen toen ze haar kwamen ophalen.” Op de
jonge Jan maakte dat veel indruk. “Mijn vaders boerderij was geen
bedrijf maar een manier van leven. Mijn vader was er met hart en ziel
bij betrokken. Daarom heb ik moeite met de boeren van nu. Wat zijn
die afgegleden.”

Zwollenaren Jan (74) en Gery (71) Woltinge zijn overtuigde veganisten die
zich al een halve eeuw inzetten voor een schone en groene wereld. Ze
doen dat onder meer bij GroenLinks en bij de organisatie Grootouders voor
het Klimaat. Beiden zijn inmiddels gepensioneerd. Jan was dominee en
gaat nog regelmatig voor in enkele dorpen in de regio. Gery werkte onder
andere als maatschappelijk werker in revalidatiecentrum Vogellanden.

Op de bres voor een groene wereld
“Dieren opeten kun je naar God toe niet maken”

De rode draad in het leven van Jan
en Gery is hun christelijke geloof
gecombineerd met uitgesproken
linkse politieke opvattingen.
Daarom voelen zij zich thuis bij en
zijn ze actief binnen de
progressieve Oosterkerk in Zwolle
die zich sinds kort officieel een
groene kerk mag noemen. Jan: “Ik
kan me geen leven zonder geloof
voorstellen. Wij geloven met
handen en voeten. Het is toch
fantastisch hoe de schepping in
elkaar zit. Voor ons betekent het
dat je als mens verantwoordelijk-
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Interview
heid moet nemen voor de aarde. Je moet die goed houden en beter
maken. Dat is ons rentmeesterschap.” Gery: “God heeft de wereld gemaakt
en mensen mogen ervoor zorgen, maar dat doen we niet. We willen vooral
luxe en we gooien alles maar weg. Dat moet echt anders.”

"Dieren zomaar doodmaken voor onze luxe?
Dat kun je niet maken.“

Voor Jan en Gery past daarbij dat je geen vlees eet. Gery: “Dieren zomaar
dood maken voor onze luxe? Er zoveel van opeten? Dat kun je naar God
toe niet maken - en naar mensen die het minder hebben ook niet.”

Jan: “We waren een keer per bus op pad met een groep. We zouden ook
een hapje gaan eten. Op weg naar het restaurant zagen we kalveren in de
wei lopen. Toen zei iemand: wat zullen die lekker smaken vanavond.
Walgelijk vond ik dat. Ik ging door de grond.”

“Je bepaalt uiteindelijk zelf wat je koopt. Daarmee
kun je invloed uitoefenen. Elke kassabon

is een stembiljet.“

Hoewel zij zich ervan bewust zijn dat er een systeemverandering nodig is
om de agrarische sector de groene kant op te krijgen, vinden zij dat ook de
consument zijn steentje kan bijdragen. Gery: “Je gedrag aanpassen is lastig.
Maar jij bepaalt uiteindelijk wel zelf wat je koopt. Daarmee kun je invloed
uitoefenen.” Jan: “Elke kassabon van je aankopen is een stembiljet. Wat
ook zeker zou helpen is dat de overheid meer reclame gaat maken voor
plantaardig voedsel.”

Jan en Gery hebben twee volwassen kinderen en twee kleinkinderen. Jan:
“Daarom voelen we ons zo betrokken bij het mooier achterlaten van de
aarde.” Het echtpaar is regelmatig present bij demonstraties van
Grootouders voor het Klimaat en helpt acties organiseren. Ze betwijfelen of
de klimaatcrisis tijdig en volledig kan worden opgelost, maar ze geven de
moed niet op.  
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Interview
Begin jaren zeventig besloten Jan en Gery, geïnspireerd door de Club van
Rome, zich te gaan inzetten voor het milieu. Jan: “We zagen toen al dat het
gierend uit de hand liep.” 

"We zagen begin jaren zeventig al dat
het gierend uit de hand liep." 

Jan ging na zijn kweekschoolopleiding theologie studeren in Groningen. In
zijn vrije tijd croste hij op een bakfiets door de stad met
campagnemateriaal van de Politieke Partij Radicalen (PPR). Jan: “Op de
kweekschool had ik een leraar Nederlands die vertelde dat hij in de
kerkenraad zat en op de Pacifistisch-Socialistische Partij (PSP) stemde.
Toen vielen bij mij de schellen van de ogen. Toen besefte ik: je kunt als
christen dus ook op een linkse partij stemmen.”
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Interview

Jan stond al jong bekend als ‘linkse’ en ‘groene’ dominee. Gery: “Sommige
mensen wisten wel dat we lid waren van de PPR, maar openlijk politiek
actief waren we niet.” Jan: “Ik heb in mijn kerk in Lochem wel eens gezegd:
wat mij betreft stemmen we bij alle verkiezingen groener dan groen. Ik
vertelde ook dat ik had meegelopen bij een demonstratie tegen
kernwapens.”

Al loopt hij niet meer in een groene legerjas met ban de bomteken en met
haar tot op zijn schouders; in zijn hart blijft Jan een rebel. Hij is blij dat zijn
collega-dominees zich vaker uitspreken over de klimaatproblematiek.
“Steeds meer dominees zeggen: het is goed dat Extinction Rebellion (XR)
protesteerde op de A12. Den Haag is mij wat te ver weg, maar als XR in
Zwolle gaat demonstreren, dan plak ik me hier wel ergens vast.”

Gery: “Wij blijven elkaar motiveren en stimuleren. Jan is de activist en ik
voel me prima in mijn rol op de achtergrond.” <<

Door Hans Invernizzi. Dit is een verkorte versie. Het hele interview is te lezen op:
zwolle.groenlinks.nl/nieuws.
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Documentaires

Dit zijn onze groene, sociale kijktips
Documentaires op 2Doc, NPO en Netflix 

1. De Roze Revolutie (2021)
In deze vierdelige documentaireserie neemt regisseur Michiel van Erp je
vanuit zijn persoonlijke verwondering mee in de geschiedenis van de
LHBTQIA+ beweging in Nederland. De Roze Revolutie staat gratis op
2doc.nl.

2. Klimaatrebellen: Tussen Hoop en Wanhoop (2022)
Vijf Nederlandse twintigers sluiten zich aan bij Extinction Rebellion en
voeren actie om de klimaatcrisis te bestrijden. Ze schrikken nergens voor
terug: nachtelijke campagnes, acties op grote hoogte en zelfs arrestaties of
een strafblad. Alles voor een betere planeet. Ook deze documentaire kijk je
op 2doc.nl.

3. 100 Dagen... (2020, 2021, 2023)
Documentairemakers Nicolaas Veul en Tim den Besten gaan in deze drie
opeenvolgende series op sociale stage. In 100 Dagen voor de Klas ervaren
ze hoe het is om leraar te zijn op een middelbare school. Als bijzonder
stagiair in een psychiatrische kliniek verkennen ze in 100 Dagen in je Hoofd
wat er omgaat in mensen die kampen met ernstige psychische problemen.  
In 100 Dagen in de Vergeten Wijk staat de vraag “Hoe groot is het sociale
vangnet van Nederland?” centraal. Je bekijkt de 100 Dagen series op
NPO.nl (deel 1 en 2) en NPO Start (deel 3).

Heb je een groen hart én Netflix? Kijk dan ook eens Breaking Boundaries
(2021), Kiss The Ground (2020) en The Game Changers (2018). <<
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Wat is er nou fijner dan op een koude winteravond met
een dekentje en een beker warme -vegan-
chocolademelk televisie kijken? Voor wie graag naar
documentaires kijkt, hebben wij de volgende tips:



Column

Marcella Bremer schrijft:
Veranderen - Niet terug, maar vooruit
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Wat..?! Vijfentwintig zetels, maar niemand juichte. Vijfentwintig seconden
stilte terwijl we de verkiezingsuitslag keken bij stichting Focus. Wat een
wake-up call uit onze bubbel. We voelden verbijstering, zorg, maar ook
motivatie. Hoe kunnen we ons verhaal beter vertellen? We moeten in
dialoog over de toekomst.

Ken je die cartoon? Als je het vraagt, willen velen verandering. Iedereen wil
wel iets anders of beter. Maar zodra het concreet wordt en je er iets
anders voor moet doen dan je altijd deed - dan willen de meesten niet. Zelf
veranderen? Dat is lastig, riskant, laat anderen wat doen! Verandering is
een concept, veranderen een werkwoord. Ook voelt “vroeger” voor veel
mensen veilig, dat ben je gewend. Ook daarom stemden velen voor het
nostalgisch nationalisme.

Als mens wil je houden wat je hebt. Ben je ooit gestopt met roken? Wil je
meer sporten? Dan weet je: veranderen doe je buiten je comfort zone, het
is ongemak! De mens is een gewoontedier dat ook liefst niet opvalt. Want
als je verandert, vindt je groep daar wat van! Ongemakkelijk...

Ook is het moeilijk vergelijken tussen de zekerheid van het nu versus de
onzekerheden van de toekomst. Je weet wat je hebt. Korte-termijn
voordelen zijn verleidelijker dan de langere termijn, want dat moet je maar
afwachten.

Ziehier onze uitdaging als toekomstgerichte, progressieve partij. De
toekomst moet het waard zijn om voor te willen veranderen, ondanks
ongemak en onzekerheid. De toekomst moet inspireren.

Hoe vertellen we onze toekomstvisie? We moeten niet alleen wijzen op wat
níet - maar vooral op wat wél. Niet verminderen, verslechteren, versombe-



Column
ren. Maar laten zien wat we vermeerderen, bijvoorbeeld: gezondheid, tijd,
onderlinge veiligheid en steun, lokaal leven.

Willen we veranderen, dan moeten we in dialoog en op meerdere niveaus
beïnvloeden. Je beïnvloedt anderen als je vragen stelt, luistert, uitlegt en
laat zien wat je doet.

Groepen, zoals overheden en bedrijven gaan altijd langzamer dan
individuen. Als individu kun je sneller. Als je maar één ander zover krijgt
om duurzamer te doen, dan heb je je impact verdubbeld. Beïnvloed je tien
anderen, die ook tien anderen beïnvloeden - dan krijg je exponentiële
verandering. Daar reageren overheden, systemen en bedrijven op. Alle
niveaus moeten mee, maar we hoeven niet te wachten. Mensen kopiëren
elkaar en samen zijn we het systeem. Dus het maakt uit wat je doet als
individu. Ga in dialoog, verander zelf, doe wat je zegt en laat zien hoe het
wél kan.
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Marcella Bremer werkt als consultant aan organisatiecultuur, leidinggeven en
veranderen voor meer positieve impact. Per 1 januari 2024 is ze de nieuwe
campagneleider van GroenLinks Zwolle.

Houd dus moed en houd vol. Lukt dat even
niet, troost je dan met de systeemtheorie. Je
hebt maar een kwart van de mensen nodig
die iets anders doet om een systeem te
veranderen. Tot je dat kwart bereikt is er van
alles gaande, maar het duurt even voordat
dat zichtbaar wordt. Eerst ga je er anders
over denken, dan anders doen, dan moet je
volhouden en pas dan gaan anderen ons
kopiëren. Zo veranderen individuen, normen,
wetten, regels, overheden en organisaties. < <

Marcella



Klimaatmars 2023

... omdat klimaatverandering onze toekomst bedreigt, onze natuur in slechte
staat is en omdat het klimaatbeleid eerlijker moet worden. De vervuilende
industrie krijgt nog steeds miljarden aan fossiele subsidies. Dat geld kunnen
we veel beter besteden, zodat iedereen profiteert. <<
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Wij liepen mee met de Klimaatmars...



Inhoud, actie en gezelligheid
Een greep uit onze activiteiten

Agenda

Vrijdag 19 januari            |    Nieuwjaarsborrel 2024
                                                    20:00 uur // Zerboltstraat 63 (Focus)
                                                          Introducés welkom

Vrijdag 19 januari            |    Nieuwe Leden-avond
                                                    19:30 - 20:30 uur // Zerboltstraat 63 (Focus)
                                                          Voorafgaand aan de Nieuwjaarsborrel

Dinsdag 13 februari        |     Boekencafé: Een Vlecht van Heilig Gras
                                                     19:30 - 21:00 uur
                                                           Locatie volgt nog

Maandag 26 februari      |     Start Cursus Gemeentepolitiek
                                                     19:30 - 21:00 uur // Grote Kerkplein 15
                                                           Gemeentehuis              

Kijk voor meer activiteiten op 
zwolle.groenlinks.nl/agenda

Volg ons ook op social media: 
groenlinkszwolle
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